



PEACE, PROSPERITY AND  
REGIONAL INTEGRATION



## PRESS RELEASE

### **Launch of the Health Emergency Preparedness, Response and Resilience Programme for East and Southern Africa**

**May 11, 2024 (NAIROBI Kenya):** The Intergovernmental Authority on Development (IGAD) in partnership with the East, Central, and Southern Africa Health Community (ECSA-HC), will be launching the Health Emergency Preparedness, Response and Resilience Programme (HEPRR) for East and Southern Africa on May 15, 2024, at Agyle Hotel, Nairobi, Kenya,

The Programme/Project, financed by the World Bank Group (WBG) to the tune of 1 billion USD, spanning seven years, seeks to strengthen sustained, comprehensive, and transformational impact on both health emergency preparedness/response and resilience using the Multiphase Programmatic Approach (MPA ).

The first phase of the Programme/Project will focus on implementation in countries across East and Southern Africa, specifically targeting Burundi, Ethiopia, Kenya, the Democratic Republic of Congo, and Sao Tome and Principe. Subsequently, Phase 2 will encompass Malawi, Rwanda, and Zambia.

The East, Central, and Southern Africa Health Community (ECSA-HC), in partnership with the Intergovernmental Authority on Development (IGAD), are the regional coordinating organisations supporting the implementation of the Programme.

The Launch will be graced by Hon. Prof. Yoswa Dambisya, Director General of ECSA-HC, H.E. Workneh Gebeyehu, Executive Secretary of IGAD, H.E. Keith E. Hansen, Country Director of the World Bank in Kenya and officiated by the Cabinet Secretary, Ministry of Health, Kenya, Hon. Susan Nakhumicha.

The launch will also include a High-level Ministerial Panel with opening statements from the Ministers of Health from the participating countries focusing on “Health Emergencies on the Continent Post-COVID-19: Lessons, Priority Actions, and Preparations for the next Pandemic.”

Journalists are invited to confirm their participation to cover the opening session of the event by sending their names and media houses to [jmahimbo@ecsahc.org](mailto:jmahimbo@ecsahc.org) and copying [Austine.Opata@lgad.int](mailto:Austine.Opata@lgad.int) by close of business, May 14, 2024. Admission will be by invitation only.

#### **For more information, contact:**

Dr. Mohamed Elduma, [mohamed.elduma@igad.int](mailto:mohamed.elduma@igad.int)

Dr. Martin Matu, [mmatu@ecsahc.org](mailto:mmatu@ecsahc.org)

---

---



PEACE, PROSPERITY AND  
REGIONAL INTEGRATION



## COMMUNIQUÉ DE PRESSE

### **Lancement du programme de préparation, de réaction et de résilience aux urgences sanitaires pour l'Afrique de l'Est et l'Afrique australe**

11 mai 2024 (NAIROBI Kenya) : L'Autorité intergouvernementale pour le développement (IGAD), en partenariat avec la Communauté de santé de l'Afrique de l'Est, centrale et australe (ECSA-HC), lancera le Programme de préparation, de réponse et de résilience aux urgences sanitaires (HEPRR) pour l'Afrique de l'Est et australe le 15 mai 2024, à l'hôtel Agyle, à Nairobi, au Kenya,

Le programme/projet, financé par le Groupe de la Banque mondiale (GBM) à hauteur d'un milliard de dollars US, sur une période de sept ans, vise à renforcer l'impact durable, global et transformationnel à la fois sur la préparation/réponse aux urgences sanitaires et sur la résilience en utilisant l'approche programmatique multiphase (AMP).

La première phase du programme/projet se concentrera sur la mise en œuvre dans les pays d'Afrique de l'Est et d'Afrique australe, en ciblant spécifiquement le Burundi, l'Éthiopie, le Kenya, la République démocratique du Congo et Sao Tomé-et-Principe. Par la suite, la phase 2 englobera le Malawi, le Rwanda et la Zambie.

La Communauté de santé de l'Afrique de l'Est, centrale et australe (ECSA-HC), en partenariat avec l'Autorité intergouvernementale pour le développement (IGAD), sont les organisations régionales de coordination qui soutiennent la mise en œuvre du programme.

Yoswa Dambisya, directeur général de l'ECSA-HC, Workneh Gebeyehu, secrétaire exécutif de l'IGAD, Keith E. Hansen, directeur national de la Banque mondiale au Kenya, et Susan Nakhumicha, secrétaire du cabinet du ministère kenyan de la santé.

Le lancement comprendra également un panel ministériel de haut niveau avec des déclarations d'ouverture des ministres de la santé des pays participants sur le thème "Health Emergencies on the Continent Post-COVID-19 : Leçons, actions prioritaires et préparation à la prochaine pandémie".

Les journalistes sont invités à confirmer leur participation à la couverture de la séance d'ouverture de l'événement en envoyant leur nom et leur organe de presse à [jmahimbo@ecsahc.org](mailto:jmahimbo@ecsahc.org) et en envoyant une copie à [Austine.Opata@igad.int](mailto:Austine.Opata@igad.int) avant la fermeture des bureaux le 14 mai 2024. L'admission se fera uniquement sur invitation.

#### **Pour plus d'informations, veuillez contacter:**

Dr. Mohamed Elduma, [mohamed.elduma@igad.int](mailto:mohamed.elduma@igad.int)

Dr. Martin Matu, [mmatu@ecsahc.org](mailto:mmatu@ecsahc.org)

---

---